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21. 11. 2022 v 16:00 hodin, zasedací místnost MěÚ Bystřice nad Pern. 

 
 

32 zástupců členských obcí: 

Blažkov, Bohuňov, Bukov, Bystřice n. P., Býšovec, Dalečín, Dolní Rožínka, Horní Rožínka, Chlum-Korouhvice, 

Lísek, Nyklovice, Písečné, Prosetín, Radkov, Rovečné, Rožná, Sejřek, Skorotice, Strachujov, Strážek, Střítež, 

Sulkovec, Štěpánov nad Svratkou, Ubušínek, Ujčov, Unčín, Věchnov, Velké Janovice, Věstín, Věžná, Vír, Zvole 

Program  

1. Zahájení 

2. Schválení programu schůze, volba ověřovatelů zápisu 

3. Jmenování nových orgánů – volba místopředsedy, inventarizační komise, kontrolního výboru a předsednictva 

4. Hospodaření MB: rozpočtová změna č.5, členské příspěvky na rok 2023, GDPR – externí spolupráce pověřence 

pana Ing. Petra Šneka v roce 2023, příspěvek – MAS Zubří země a Koruna Vysočiny, schválení dokumentů 

k hospodaření (Rozpočtové provizorium 2023, Střednědobý výhled rozpočtu 2024-25, zveřejnění informace o 

schválení na ÚD), dílčí přezkoumání hospodaření DSO Mikroregion Bystřicko za rok 2022, schválení podkladů pro 

inventarizaci majetku 

5. Ceník služeb – aktuální příjmy za rok 2022: a) zpracování dotací (nastavení ceníku – projednání dotace obce Unčín), 

b) pronájem atrakcí – příjmy, nový skákací hrad – evidence majetku, zavedení do ceníku služeb – schválení částky 

za pronájem pro členské a nečlenské obce, dotace MAS – možnost pořízení dalšího vybavení v roce 2023 

6. Mikroregionální akce: a) BČD – vyúčtování akce, schválení MČP (listopad 2022); b) Putovní letní kino -  schválení 

deklarace MA21 a zodpovědného politika pro MA21 (členská schůze), schválení komise rady (předsednictvo), 

podání žádosti o dotaci (leden 2023?); c) Hry bez hranic – předání poháru vítězi soutěže (Horní Rožínka), stanovení 

termínu dalšího ročníku (Zvole) – podání žádosti o dotaci (leden 2023?); d) Soutěž Nejkrásnější vánoční strom 

Bystřicka – možnost přihlášení od 20.11. do 6.12.2022, pravidla soutěže; e) Nositel tradic Bystřicka 2022 – jednání 

komise 30.11.2022, výzva k dalšímu ročníku (leden 2023), Sborník tradic Bystřicka; f) Dětská umělecká soutěž – 

plán realizace v roce 2023 

7. Diskuse a další organizační záležitosti: a) společný nákup elektřiny a zemního plynu na rok 2023 úspory energií 

v obcích – zkušenosti obcí, p. Bittner (poradenská činnost); b) prodejny COOP – varianty financování, jednání se 

zástupcem společnosti COOP (v plánu); c) GDPR – školení pro obce (stanovení termínu) a školy (konání dne 

10.11.2022); d) projekt SMART – možnost DPP; e) střet zájmů (vstupní a výstupní oznámení); f) elektronická spisová 

služba v obcích – povinnost do 31.12.2024; g) Sbírka právních předpisů – vyhlašování právních předpisů obcí od 

1.1.2022; h) stolní kalendáře (dodání na konci listopadu 2022); ch) inforočenka – kontrola údajů (tisk leden/únor 

2023); i) noviny Bystřicko – nahlašování počtu výtisků do konce listopadu 2022, navýšení ceny; j) puzzle – výroba 

až v lednu 2023; k) výsadba stromů na Bystřicku – zveřejnění informace v novinách Bystřicko, webu MB; l) zájezd 

MB – v případě vypsání dotace MMR - opětovné podání žádosti; m) skládka TKO Bukov; n) nakládání s bioodpadem 

- diskuse; o) kuželky - obnovení soutěže v kuželkách; p) návštěva kolegů ze Slovenska v roce 2023 

8. Závěr jednání 

Členská schůze se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášení schopná, viz. prezenční listina. 
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Z Á P I S 

 

1. Zahájení 

Předseda Mikroregionu Bystřicko pan Pokorný zahájil členskou schůzi v 16:05 hodin a přivítal všechny nové i 

staronové starosty i místostarosty, kteří se na úvod krátce představili.  

 

2. Schválení programu schůze, volba ověřovatele zápisu 

Pan Pokorný dále seznámil přítomné s obsahem dnešní schůze dle zaslaného programu. Následně dal 

hlasovat o jeho schválení. Program byl jednohlasně schválen. 

Hlasování: Pro: 32    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Členská schůze dále schválila zapisovatele paní Dočkalovou a ověřovatele zápisu pana Veselého (starostu 

obce Věžná) a pana Uhlíře (starostu obce Býšovec). 

Hlasování: Pro: 32   Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

 

3. Jmenování nových orgánů 

 

Předseda Mikroregionu Bystřicko 

Pan Pokorný nabídl přítomným starostům svoji funkci předsedy Mikroregionu Bystřicko. Nikdo z přítomných 

však neprojevil zájem vykonávat danou funkci. Následně bylo vyvoláno hlasování o zachování jeho funkce, a 

to i v dalším volebním období pro roky 2022-2026. 

Hlasování: Pro: 31   Proti: 0   Zdržel se: 1   Nehlasoval: 0 

 

Místopředseda Mikroregionu Bystřicko 

Z důvodu, že pan Mgr. Martin Horák ukončil již funkci místostarosty města Bystřice n. P., byl do funkce 

místopředsedy MB navržen tedy současný místostarosta města Bystřice nad Pernštejnem - pan Ing. Emil 

Ondra. Ten zastane i funkci člena Předsednictva. Návrh byl jednohlasně schválen. 

Hlasování: Pro: 31   Proti: 0   Zdržel se: 1   Nehlasoval: 0 

O změně místopředsedy bude Mikroregion informovat příslušný krajský úřad. 

 

Inventarizační komise (dále ,,IK“) 

Předseda Mikroregionu Bystřicko navrhnul jako nové členy inventarizační komise následující starosty: 

Tomáše Uhlíře (obec Býšovec), Ing. Marka Černého (obec Písečné) a Jiřího Sklenáře (obec Velké Janovice). 

Pan Tomáš Uhlíř byl zároveň navrhnut jako předseda IK. O tomto návrhu tedy nechal hlasovat předseda 

Mikroregionu a ten byl následně schválen. 

Hlasování: Pro: 29   Proti: 0   Zdržel se: 3   Nehlasoval: 0 
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Kontrolní výbor (dále ,,KV“) 

Další volený orgán byl kontrolní výbor. Předseda Mikroregionu navrhnul následující složení pro roky 2022-26: 

Jiří Veselý, Ing. Zbyněk Holeček a Jiří Vrbka. Jako předseda KV byl vybrán pan Jiří Vrbka. Návrh byl schválen. 

Hlasování: Pro: 29   Proti: 0   Zdržel se: 3   Nehlasoval: 0 

 

Předsednictvo Mikroregionu Bystřicko 

Z důvodu změn související s novým složením v obcích byly navrženy následující změny týkající se členů 

Předsednictva:  

• Nový zástupce za Bystřici n. P. – místo Mgr. Martina Horáka byl navržen nový místostarosta Ing. Emil 

Ondra (viz bod Místopředseda MB) 

• Za obec Ždánice byl navržen nový pan starosta - Josef Vícha (dříve byl členem Předsednictva pan 

František Skalník – nyní místostarosta obce Ždánice). 

• V rámci zastupování obcí u stanovené kategorie Ubušínek, Sulkovec Nyklovice nebyl, dle 

předchozího dotazování, vybrán žádný zástupce (dříve funkci zastával pan Vlastimil Husák 

z Ubušínku). Z tohoto důvodu bylo navrženo rozšíření daného uskupení obcí. K této oblasti by se 

navíc přidaly obce Rovečné a Velké Tresné (dříve pod obcí Vír), které jsou v těsné blízkosti 

s uvedenými obcemi. Novým členem Předsednictva, který by hájil zájmy uvedených obcí, by se tak 

stal pan Ing. Miroslav Prudký, starosta obce Rovečné. 

Následně dal předseda MB hlasovat o novém složení Předsednictva a současně o novém rozdělení v rámci 

zastupování daných obcí. Návrh byl schválen. 

Hlasování: Pro: 29   Proti: 0   Zdržel se: 2   Nehlasoval: 0 

Aktuální složení Předsednictva včetně zastoupení jednotlivých obcí naleznete v příloze č.1. 

 

4. Hospodaření MB 

Rozpočtová změna č.5 

Zástupci obcí byli dále seznámeni s rozpočtovou změnou č.5 (příloha č.2), která bude ještě projednávána 

v rámci schůze nového Předsednictva MB, které proběhne po jednání členské schůze.  

Rozpočtová změna zahrnuje navýšení na straně příjmů o celkovou částku cca 107 tis. Kč, která zahrnuje 

doplatek neinvestičních transferů od obcí v rámci akce Bystřicko čte dětem, dotaci KV v rámci akce Putovní 

letní kino v hodnotě 60 tis. Kč, příjmy za přefakturace ručníků související s akcí Hry bez hranic, příjmy za 

zpracování žádostí o dotace a plánované příjmy za pronájmy vybavení do konce roku 2022.  

Na straně výdajů se pak nachází náklady související s akcemi Bystřicko čte dětem, Putovní letní kino a Nositel 

tradic Bystřicka. Dále se zde promítlo také snížení rozpočtu související s věcnými dary, drobným 

dlouhodobým hmotným majetkem a nákupem nového skákacího hradu. Změna také zaznamenává odhad 

navýšení nákladů do konce roku 2022 týkající se platů zaměstnanců a zákonného pojištění.  

Rozpočtovou změnu č.5 berou přítomní starostové na vědomí. 
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Členské příspěvky na rok 2023 

Členská schůze byla informována o členských příspěvcích na rok 2023 (příloha č.3), které byly již schváleny 

v měsíci září. Novým starostům byl vysvětlen systém financování DSO společně s uvedením jednotlivých 

příspěvků. Pro rok 2023 byl zachován stejný členský příspěvek ve výši 62 Kč/ob. a také se ponechal jednotný 

strop 300 000 Kč pro město Bystřice nad Pernštejnem. Doplatek (neinvestiční transfer obce) každé obce na 

rok 2023 činí 4 889 Kč.  

Celkové náklady DSO zahrnují již navýšení příspěvku pro MAS Zubří země o.p.s., a to z 4,5 Kč/ob. na 5 Kč/ob. 

(příloha č.4) a dále také zachování příspěvku 3 Kč/ob. pro destinační společnost Koruna Vysočiny (příloha č.5). 

Obě tyto platby jsou již součástí členského příspěvku. 

V oblasti GDPR byl navýšen plat panu Ing. Petru Šnekovi (z důvodu nárustu počtu zúčastněných subjektů) na 

částku 318 000 Kč/ročně, tj. 26 500 Kč/měsíčně. V rámci stanovení jednotlivých částek u daných subjektů 

budou obce dotazovány na uvolněnost/neuvolněnost starosty, která má zásadní vliv na případný přepočet 

hrazených částek. Finální verze s aktuálními částkami bude již součástí zápisu z dnešní členské schůze (viz 

příloha č.3 – záložka Financování GDPR).  

V rámci platby výše uvedených příspěvků budou obcím zasílány dopisy na přelomu měsíce prosince/ledna. 

Bude se jednat celkem o tři platby, a to platbu členského příspěvku (62 Kč/ob.) a neinvestičního transferu 

obce (kompenzace za Bystřici) splatné do 31.3.2023 a platbu za službu GDPR, která bude splatná do 

31.1.2023.  

 

Schválení dokumentů k hospodaření 

V rámci schůze byly také projednávány dokumenty související s hospodařením MB. Jako první se řešilo 

Rozpočtové provizorium Mikroregionu Bystřicko na rok 2022. Přítomní starostové byli seznámeni s jeho 

zněním (příloha č. 6). Následně bylo vyvoláno hlasování.  

Hlasování:      Pro: 32   Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

Schváleno bylo následující znění Rozpočtového provizoria: Do doby přijetí rozpočtu na rok 2023 bude 

Mikroregion hospodařit podle objemu příjmů a výdajů předchozího roku. Mikroregion Bystřicko bude však 

čerpat měsíční výdaje maximálně do výše 1/12 schváleného rozpočtu předchozího roku.  

 

Střednědobý výhled rozpočtu 2023–2024  

Návrh střednědobého výhledu rozpočtu na období 2024-2025 byl obcím zaslán k vyvěšení min. 15 dnů před 

konáním členské schůze (příloha č. 7). Členská schůze schvaluje znění střednědobého výhledu.  

Hlasování:      Pro: 32   Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

Obce jsou povinné v souvislosti s výše schválenými dokumenty zveřejnit na své úřední desce dokument dle 

zákona č. 250/2000 Sb., který informuje veřejnost o jejich schválení a o tom, kde jsou dokumenty přístupné 

veřejnosti (příloha č. 8) – tento dokument musí obce ponechat zveřejněný až do schválení nových dokumentů 

pro rok 2024. K jeho zveřejnění budou obce ještě vyzvány emailem.  
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Dílčí přezkoumání hospodaření DSO Mikroregion Bystřicko 

Starostové obcí byli dále seznámeni s výsledkem auditu, který se uskutečnil dne 7.11.2022 v Rozsochách, kde 

sídlí účetní Mikroregionu, paní Jarošová. Při přezkoumání hospodaření DSO Bystřicko nebyly zjištěny žádné 

chyby a nedostatky. Zápis o výsledku přezkoumání hospodaření svazku za rok 2022 berou přítomní starostové 

na vědomí (příloha č.9). 

 

Schválení podkladů pro inventarizaci majetku 

Starostové obcí obdrželi před konáním členské schůze také podklady k inventarizaci majetku, konkrétně 

Příkaz k provedení inventarizace a Plán inventur za rok 2022 (příloha č. 10 a 11).  

Členové inventarizační komise budou proškoleni do 31.12.2022, navrhnutý termín byl 16.12.2022. 

Inventarizační komise se bude, na základě dnešního rozhodnutí, skládat ze tří členů: předsedy Tomáše Uhlíře, 

Ing. Marka Černého a Jiřího Sklenáře. 

Za kontrolní výbor byli stanoveni tři členové: předseda Jiří Vrbka, Jiří Veselý a Ing. Zbyněk Holeček.  

Pan Pokorný dal hlasovat o schválení podkladů pro inventarizaci majetku. Oba výše uvedené dokumenty byly 

jednohlasně schváleny.  

Hlasování:      Pro: 32   Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

5. Ceník služeb 

Aktuální příjmy za rok 2022 

a) Zpracování dotací 

Na úvod tohoto bodu bylo představeno aktuální nastavení ceníku služeb Mikroregionu Bystřicko (viz příloha 

č.3). Součástí ceníku služeb je také zpracování a administrace dotací, které má v současné době na starosti 

paní Benová. Následně byli přítomní starostové informováni o celkových příjmech v dané oblasti, které činí 

aktuálně cca 120 tis. Kč (příloha č.12). 

V rámci fakturace dané služby byla řešena dotace na stavbu hasičské zbrojnice u obce Unčín. Výše doplatku, 

v případě přiznání dotace se počítá z celkových nákladů projektu, by u této dotace činila cca 68 tis. Kč. Proto 

se zvažovala také levnější varianta tohoto výpočtu, která by se počítala z poskytnuté dotace, kde by konečný 

doplatek činil cca 39 tis. Kč. Po delší debatě a mj. také představení nového návrhu na nastavení ceníku pro 

rok 2023, bylo odsouhlaseno původní nastavení ceníku služeb, což je doplatek 2 % z celkových nákladů 

projektu (do 1 mil Kč včetně) + 1 % z nákladů nad stanovený limit 1 mil Kč. 

Hlasování:      Pro: 31   Proti: 0   Zdržel se: 1   Nehlasoval: 0 

Obci Unčín tedy bude vystavena faktura na původní uvedenou částku doplatku, a to ve výši cca 68 tis. Kč. 

 

b) Pronájem atrakcí 

Starostové byli informováni o aktuálních příjmech (příloha č.13) a zároveň o veškerém vybavení MB, které si 

obce mohou dle stanovené částky (dle ceníku) zapůjčit. Byl prezentován také nový skákací hrad (Super 

Mario), jehož objednávka se schvalovala na předešlé členské schůzi MB. Následně bylo vyvoláno hlasování o 
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začlenění této nové položky do ceníku služeb. Na základě podobné velikosti středního skákacího hradu 

(Sultán) byla navržena shodná částka za zapůjčení, a to 1000 Kč pro členské obce a 2000 Kč pro nečleny. 

Návrh byl jednohlasně přijat. Tato položka bude již součástí ceníku služeb a zároveň bude zařazena do 

evidence majetku.              Hlasování:      Pro: 32   Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Dotace MAS – možnost pořízení vybavení v roce 2023 

V současné době se připravuje 8. výzva PRV. Cílem je podpořit žadatele, jejichž projekty budou mít největší 

dosah v území. Vyhlášena bude v 2. pol. ledna 2023 na zbytkovou alokaci ve výši 673 713 Kč (celkové náklady 

cca 840 tis. Kč).  

Mikroregion by tak mohl využít dotace na následující způsobilé výdaje:  

1. pořízení technologií a dalšího vybavení pro kulturní a spolkovou činnost včetně obecních knihoven  

2. mobilní zařízení pro kulturní či spolkové akce pro veřejnost – mobilní přístřešky (velkokapacitní stany, party 

stany, nůžkové stany, apod.), pódia včetně zastřešení, pivní sety, mobilní toalety, venkovní topidla, 

ozvučovací, osvětlovací a projekční vybavení 

Doporučená výše nákladů za Mikroregion by činila 300 – 350 tis. Kč, míra dotace by byla 80 %. 

 V rámci poskytnutí této plánované dotace vyvolal předseda MB hlasování o případném podání žádosti. Ta 

byla jednohlasně schválena. 

Hlasování:      Pro: 32   Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

Podrobnější informace o plánované výzvě PRV a také o novém bezplatném poradenství žadatelům s podáním 

žádosti v programu Nová zelená úsporám LIGHT naleznete v příloze č.14. 

 

 

6. Mikroregionální akce 
 

Bystřicko čte dětem 2022 

Úvodem pan Pokorný objasnil, převážně novým starostům, smysl i průběh daných akcí MB.  

Jako první se řešila akce Bystřicko čte dětem, která se letos uskutečnila již popatnácté. Její realizace byla 

ukončena ke dni 11.11.2022 a během ní se stihlo uspořádat všech 57 naplánovaných čtení ve 14 obcím 

našeho regionu.  

Ze strany MB byla opětovně proplacena částka 2700 Kč/1 čtení, z toho 700 Kč/1 čtení je vždy přeúčtováno 

obci jako konsolidační položka. Předseda MB dal tedy hlasovat o schválení výběru mimořádného členského 

příspěvku v rámci akce BČD (příloha č.15). Ten byl jednohlasně schválen. 

Hlasování:      Pro: 32   Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

MA21 – Putovní letní kino 

Paní Dočkalová informovala přítomné o akci Putovní letní kino, která se letos uskutečnila již podeváté. 

Zúčastnilo se jí 32 obcí a místních částí a proběhlo zde 68 promítacích večerů. 

V rámci akce Putovní letní kino žádá vždy Mikroregion o krajskou dotaci MÍSTNÍ AGENDA 21 A ZDRAVÍ 2030 

V KRAJI VYSOČINA 2023, která souvisí také s naplněním určitých kritérií MA21. Z tohoto důvodu se na členské 
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schůzi také projednávala Deklarace k podpoře udržitelného rozvoje (příloha č.16) a stanovil se také 

zodpovědný politik MA21. Zde byl navržen předseda MB, pan Pokorný, který tuto funkci zastával již 

v předchozích letech. Následně se vyvolalo hlasování o schválení zmiňované Deklarace i funkci zodpovědného 

politika pro MA21, které byly následně schváleny. 

Hlasování:      Pro: 31   Proti: 0   Zdržel se: 1   Nehlasoval: 0 

Zastoupení a schválení nové Komise rady bude projednáno na nejbližším jednání schůze předsednictva. 

 

V případě vypsání výše uvedené dotace bude Mikroregion opět podávat žádost, tentokrát na jubilejní 10. 

ročník akce Putovní letní kino.  

 

 

Hry bez hranic 2022 

Předseda MB na schůzi shrnul průběh celé akce, která se letos uskutečnila již podeváté, a to konkrétně 

v městysi Štěpánov nad Svratkou dne 10.9.2022. Vítězem tohoto ročníku se stala obec Horní Rožínka, které 

byl také v rámci schůze oficiálně předán putovní pohár s novým štítkem, který obsahuje jména vítězného 

týmu. Z důvodu, že Horní Rožínka byla již v minulosti pořadatelem této soutěže, tak dle pravidel, se jím stala 

další obec v pořadí, konkrétně obec Zvole, která obsadila krásné druhé místo. 

V rámci schůze byl již také řešen termín konání Her bez hranic pro rok 2023. Byly navrhnuty dva termíny, a 

to 2.9. nebo 16.9.2023. Tyto termíny se ještě musí zkonzultovat se starostou okrskového výboru NHL, aby 

nedošlo ke konání obou akcí ve stejný den. 

 

 

Soutěž Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka  

Přítomným starostům byly předloženy pravidla dané soutěže (příloha č.17). Letošní, 7. ročník, již právě 

probíhá a bude ukončen ke dni 6.12.2022. Následující týden proběhne veřejné hlasování, ze kterého bude 

stanoven vítěz celé soutěže. Ten posléze obdrží diplom, dárkový koš a baňku s motivem vánočního stromu. 

Závěrem tohoto bodu byly obce vyzvány k hojné účasti a k zasílání soutěžních fotografií vánočních stromů na 

Bystřicku. 

 
 

Nositel tradic Bystřicka  

Letošním Nositelem tradic Bystřicka se stal pan Josef Sedlář z Věchnova. Uvedený titul získal za tradici 

pekařství, které se již věnuje 30 let. 

Vítěz této ankety obdrží diplom, plaketu a finanční odměnu v částce 10 tis. Kč (u kolektivu 15 tis. Kč), kterou 

daruje Mikroregion a město Bystřice nad Pernštejnem.  

Dne 30.11.2022 proběhne také jednání komise k Nositeli, kde budou nastaveny pravidla k další výzvě a mj. 

zde také zazní informace o připravované publikaci Sborník tradic Bystřicka. Výzva k 12. ročníku bude 

zveřejněna v lednovém čísle novin Bystřicko.  
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Dětská umělecká soutěž  

V roce 2023 budou pravděpodobně zahájeny přípravy 13. ročníku dětské umělecké soutěže. Více podrobností 

zazní na plánovaném jednání komise dne 30.11.2022. O průběhu dané akce budeme obce informovat na 

dalších jednáních členské schůze. 

 

7. Diskuse a další organizační záležitosti 

 

Společný nákup elektřiny a zemního plynu na rok 2023 

Dne 1.11.2022 byla akceptována cenová nabídka na zemní plyn na rok 2023 od současného dodavatele 

Innogy. Na členské schůzi byly tedy již zúčastněným starostům rozdávány odpovídající Dodatky ke smlouvám 

určené k podpisu. 

V rámci schůze se tak řešil již pouze nákup elektřiny na rok 2023.  

Stát v této oblasti stanovil strop u cen energií, konkrétně u elektřiny 5000 Kč/MWh bez DPH za silovou složku 

ceny. Na schůzi se informovalo o spotových cenových nabídkách od současného dodavatele EPET, E-Onu a 

dále také i Innogy, které od cenové nabídky nakonec upustilo z časových důvodu souvisejících se zpracováním 

daných smluv. Tudíž se rozhodovalo o dvou cenových nabídkách na SPOT, kde zúčastněné obce rozhodly o 

zachování současného dodavatele EPET.  

Mikroregion tedy zajistí akceptaci dané cenové nabídky s dodavatelem EPET a zašle obcím v nejbližší době 

vytvořené smlouvy k podpisu. 

V rámci diskuse se následně řešily různé alternativy vedoucí k úsporám el. energie, jako např. omezení 

provozu veřejného osvětlení, snížení teplot v patřičných budovách apod.  

S danou problematikou by mohl obcím pomoct také pan Bittner, se kterým MB již delší dobu spolupracuje 

v rámci konzultace k daným cenovým nabídkám a mj. některým obcím poskytuje také poradenství v oblasti 

úspor jako např. kontrola jističů, instalace spořičů vody do škol a úřadů, regulace elektrických a plynových 

bojlerů (snížení teploty na soboty a neděle, svátky, prázdniny). 

Za poradenskou činnost pana Bittnera pro mikroregion byla navržena také odměna ve výši 4 000 Kč. Ta byla 

následně schválena. 

Hlasování:      Pro: 30   Proti: 0   Zdržel se: 2   Nehlasoval: 0 

 

COOP – varianty financování, možnost jednání s COOP 

Další bod jednání se zabýval dopisem od společnosti COOP, ve kterém vedení společnosti informuje o vyšších 

nákladech na prodejnu v některých obcí, souvisejících především s aktuální energetickou krizí. Na základě 

další spolupráce a udržení provozu dané provozovny se COOP na obce obrátil v rámci nastavení podmínek 

pro rok 2023, které spočívají ve výběru daných variant financování. K tomuto tématu proběhla delší diskuse 

mezi starosty, kteří se k pravidelnému financování prodejen staví negativně. K dalšímu vyjednávání 

s COOPem byl navrhnut místostarosta města BnP, pan Ing. Emil Ondra, který aktuálně řeší financování 

prodejny v místní části Domanín. Na základě této schůzky bude zvolen další postup v této oblasti. 
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GDPR – školení pro obce a školy 

V současné době zajišťuje pro zúčastněné obce a školy službu GDPR pověřenec pro ochranu osobních údajů, 

pan Ing. Petr Šnek. K danému tématu se vždy uskutečňuje 1x ročně školení, a to jak pro obce, tak pro školy 

MB. Školení pro školy se již uskutečnilo dne 10.11.2022 v ZŠ a MŠ Štěpánov nad Svratkou. Nyní se připravuje 

školení pro obce, které se bude konat 8.12.2022 v 16:00 hodin. V rámci schůze se pak řešily prostory 

k danému školení, které nakonec nabídnul pan starosta z Věchnova, pan Pokorný. 

Obcím tedy v nejbližší době bude zaslána oficiální pozvánka na zmiňované školení s prosbou o vyjádření své 

účasti/neúčasti.  

 

Projekt SMART  

Další bod programu se týkal nového projektu SMART Česko, kterého se Mikroregion účastní. Aktuálně 

probíhají on-line školení zaměřené na vybraná témata k energetice, životnímu prostředí a odpadovému 

hospodářství a dále také k povinným tématům, které se týkají financování a dobrého vládnutí v rámci SMART 

řešení. Zmiňovaných školení se účastní paní Dočkalová, která se bude v roce 2023 zabývat také tvorbou 

SMART dokumentu za DSO Bystřicko. 

V rámci dané pracovní náplně by měla být zúčastněným pracovníkům poskytnuta finanční odměna, a to 

formou DPP ve výši 10 tis. Kč/měsíc. Aktuálně čekáme na stanovení podmínek k získání dané finanční 

podpory. 

 

Střet zájmů 

V souvislosti s konáním ustavujících zastupitelstev vznikla také povinnost pro obec, jakožto podpůrného 

zapisujícího orgánu (vložení nové funkce starosty – i v případě jeho znovuzvolení), a zároveň povinnost pro 

starosty, jakožto veřejného funkcionáře, zapsat patřičné údaje do Centrálního registru oznámení na 

stránkách https://cro.justice.cz/. 

V letošním roce nepodávají oznámení již neuvolnění místostarostové a členové rady, a to u obcí 1. typu. 

Neuvolněný starosta podává patřičná oznámení i nadále. Všichni starostové by tak již nyní měli mít podané 

vstupní oznámení v CRO, v případě opětovného znovuzvolení starosty, pak musí podat jak výstupní, tak 

vstupní oznámení. 

Pokud obce budou chtít se zadáváním oznámení do registru pomoci, mohou se obrátit na kancelář MB. 

Veškeré podklady a návody byly obcím již také zaslány v samostatném e-mailu ze dne 23.9.2022. 

 

Spisová služba v obcích 

Od 1.2.2022 vešla v platnost novela zákona § 63 zákona č.499/2004 Sb. o archivnictví a spisové službě, podle 

níž musí všechny obce přejít na výkon spisové služby v elektronické podobě, a to konkrétně do 31.12.2024. 

Tato nová povinnost by se měla týkat do budoucna také kanceláře Mikroregionu Bystřicko.  

Na základě podnětu členské obce se MB dotazoval na možnost zřízení elektronické spisové služby přes Kraj 

https://cro.justice.cz/
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Vysočina. Aktuálně ale tuto službu využívají pouze příspěvkové organizace zřizované Krajem Vysočina, nikoliv 

samostatné obce. Nicméně dle předběžného rozhovoru s krajským IT pracovníkem by se mohlo o další 

spolupráci jednat s vedoucím úseku IT. Tato služba by byla ale určitě zpoplatněna v rámci různých licenčních 

poplatků. 

Na základě krátké diskuse a zjištění počtu zájmu obcí, které v současné době nemají zřízenou elektronickou 

službu, bylo stanoveno, že danou službu budou zbývající obce řešit již individuálně. Dle názoru ostatních, kteří 

mají již elektronickou spisovou službu zřízenou, byly doporučeny systémy T-mapy, TESS online a jiné. 

 

Stolní kalendáře  

Přítomní starostové obdrželi na dnešní schůzi MB stolní kalendáře pro rok 2023, které každý rok nechává 

zhotovit TIC Bystřice n. P. Uvedený kalendář obsahuje srovnávací fotografie Bystřice n. P. a okolí (současné 

foto vs. historické foto) a jsou v něm zaznamenány také plánované akce města BnP a některých obcí MB.  

Zmiňované kalendáře lze zakoupit také přímo na TIC za částku 120 Kč. 

 

Inforočenka – kontrola údajů 

Tisk nové Inforočenky se plánuje začátkem roku 2023. Obce byly v průběhu měsíce října/listopadu 2022 

dotazovány na případnou aktualizaci údajů v Inforočence. Finální verze pro tisk bude ještě zaslána obcím ke 

kontrole a potvrzení. Počty daných výtisků Inforočenek nahlašovaly obce již v měsíci říjnu. 

 

Noviny Bystřicko 

V rámci novin Bystřicko probíhá v současné době ověřování počtu výtisků na rok 2023, případnou změnu je 

možné nahlásit do 30.11.2022.  

Mikroregion obdržel od města Bystřice n. P. žádost o navýšení příspěvku na vydávání měsíčníku Bystřicko 

(příloha č.18), která souvisí s navýšením cen za energii a suroviny (převážně papíru). Z tohoto důvodu 

navrhuje město navýšení příspěvku na 60 000 Kč/ročně, oproti původní částce cca 47 tis. Kč/ročně. Stanovené 

kvartální platby by pak byly ve výši 15 tis. Kč.  

Předseda MB dal hlasovat o navýšení daného příspěvku. Ten byl jednohlasně schválen. 

Hlasování:      Pro: 31   Proti: 0   Zdržel se: 1   Nehlasoval: 0 

 

Objednávka puzzle  

Obce byly informovány o nabídce TIC, která spočívala v objednávce puzzlů se 4 různými motivy - hrad 

Pernštejn, přehrada Vír, Bystřice nad Pernštejnem a centrum EDEN (příloha č.19). Aktuálně máme 

nahlášenou na TIC objednávku 176 ks (z toho 50 ks pro propagační účely MB). Termín objednávky a výroby 

zmiňovaných puzzlů byl posunut na měsíc leden 2023, tudíž pokud by nějaká obec projevila o dané puzzle 

ještě zájem, může daný počet nahlásit ještě do konce roku 2022. 

TIC plánuje výrobu 500 ks o velikosti A4 (100 dílků). Cena za kus by pak byla cca 50 Kč bez DPH, celkové 

náklady tedy 25 000 Kč bez DPH.  
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Výsadba stromů na Bystřicku 

V průběhu hlasování v anketě Evropský strom roku 2020 vznikl Mikroregionu Bystřicko závazek, který spočíval 

ve výsadbě stromů na našem území: ,,Za každý hlas pro Chudobínskou borovici v anketě Evropský strom roku 

2020 zasadíme strom v oblasti Mikroregionu Bystřicko.“ 

Přítomní starostové byli informováni o naplnění tohoto závazku a zasázení tak více než 47 226 ks stromů, 

které odpovídají také počtu obdržených hlasů, které Chudobínská borovice v dané anketě získala.  

Uvedená informace byla zveřejněna také v listopadovém vydání novin Bystřicko. Podrobnější informace jsou 

dostupné na stránkách https://www.regionbystricko.cz/chudobinska-borovice/. 

Pokud mají ještě některé zúčastněné obce další fotodokumentaci ze sázení stromů, prosíme o její zaslání na 

info@regionbystricko.cz, abychom ji mohli případně zveřejnit na uvedených stránkách. 

 

Opětovné podání žádosti na MMR v rámci zájezdu MB 

V minulých letech MB vytvořil plán zájezdu do Lednicko-valtického areálu, na který podával žádost o dotaci 

v rámci MMR. Dotace ale nebyla poskytnuta a zájezd se tak nezrealizoval. V případě vypsání dotačního titulu 

bude Mikroregion opětovně podávat žádost o dotaci. Daný postup byl již schválen v rámci členské schůze 

konané v září 2022. 

 

Skládka TKO Bukov 

V rámci tohoto bodu nezazněly nové informace o dalším provozu skládky TKO Bukov. Dle slov pana Horáka, 

starosty BnP, se aktuálně stále připravuje výběrové řízení na pronájem skládky Bukov. Komunální odpad by 

se měl ukládat do pol. roku 2024. Dle názoru některých starostů není vedení DIAMA ke spolupráci se 

samosprávou nakloněno, spíše se již zaměřují na pronájem konkrétní společnosti. 

 

Nakládání s bioodpadem 

Na základě požadavku pana Stalmacha, starosty obce Vír, bylo v rámci diskuse projednáváno téma bioodpadu 

s konkrétními názory přítomných starostů.  

 

Kuželky – obnovení soutěže 

Pan starosta z Víru dále navrhnul obnovení kuželkářské ligy, která probíhala již v dřívějších letech. Turnajů se 

v minulosti zúčastňovali zástupci obcí s různými organizacemi/podniky (GEAM, WERA, Areál sportu apod.)  

Byly tedy prozatím navrženy pravidelné turnaje mezi starosty/zástupci obcí, zaměřené tentokrát na soutěž v 

bowlingu. Dle pana Stalmacha by se mohly tyto turnaje uskutečňovat v prostorech Vagón bowlingu ve Víru. 

Paní Dočkalová tedy prověří zájem i účast obcí o tyto turnaje a následně zpracuje (ve spolupráci s panem 

Stalmachem) návrh na koordinaci dané soutěže.  

 

 

https://www.regionbystricko.cz/chudobinska-borovice/
mailto:info@regionbystricko.cz
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Sbírka právních předpisů  

Obcím byla připomenuta informace, že od 1.1.2022 se již právní předpisy obcí (OZV, nařízení obce) zveřejňují 

ve Sbírce právních předpisů. Obce tak mají během tří let od nabytí účinnosti zákona č. 35/2021, o Sbírce 

právních předpisů územních samosprávných celků (tj. nejpozději do 31.12.2024) povinnost, zveřejnit ve 

Sbírce právních předpisů všechny své vydané a doposud platné a účinné právní předpisy společně s jejich 

metadaty. Hlavní tedy nyní je, aby obec měla vložené ve Sbírce právních předpisů nově schválené vyhlášky v 

roce 2022. Po vložení do systému není již možné vyhlášku opravit a musí se podat případná žádost o výmaz, 

tudíž s vkládáním starých předpisů obce mohou ještě vyčkat (je na ně čas až do výše uvedeného konce roku 

2024).  

 

Návštěva kolegů ze Slovenska  

V posledním bodě diskuse se také hovořilo o možné návštěvě našich slovenských přátel v roce 2023, které 

bychom tentokrát přivítali u nás, na Bystřicku. Z důvodu konání komunálních voleb také na Slovensku (dne 

29.10.2022), vyčkáme na oslovení předsedy ZMOVR, až po ustavujících zasedání, tedy až v roce 2023.  

 

Závěrem byly zástupcům obcí předány brožury obdržené od Ministerstva vnitra, které jsou určeny pro nové 

zastupitele obcí. 

9. Závěr jednání 

Po diskusi poděkoval pan Pokorný všem přítomným za jejich účast a popřál jim krásné vánoční svátky plné 

odpočinku. Následně čtvrtou členskou schůzi v roce 2022 ukončil.  

 

 

 

 

 ……………………………....................                  ……………………………………..........                ..………………………………......... 

             Jiří Veselý                                                Tomáš Uhlíř                  Libor Pokorný      

             starosta obce Věžná                                     starosta obce Býšovec                            předseda Mikroregionu 

 

 

Zapsala: 

 

 

  ……………………………………. 

          Jitka Dočkalová 


